
Börgöndön is lesz repülőtér? 
 
 

Miközben a civil szervezetek a lakosság figyelmét igyekeznek ráirányítani a debreceni 
repülőtér bővítésének és a tervezett székesfehérvári repülőtér megépítésének ártalmas 
környezeti hatásaira, addig a beruházók perekkel és sokmilliós kártérítéssel fenyegetik őket. A 
kormány pedig januárban dönt a repülőtéri beruházásokról. A Levegő Munkacsoport a 
környezeti károkra már korábban felhívta a figyelmet. 

A debreceni felújított repülőteret értékesíteni szándékozik az önkormányzat. A Pécs-
Pogány repülőteret az osztrák vállalkozó visszaadta az önkormányzatnak, miután tavaly alig 
tapasztalt érdeklődést a használata iránt. Erre a veszélyre a Levegő Munkacsoport is többször 
figyelmeztetett még az új reptér engedélyezési szakaszában. A kudarcból azonban a pécsi 
városatyák – úgy tűnik – nem tanulnak. A már jócskán eladósodott város kölcsönöket 
szándékozik felvenni a reptéri kifutópálya bővítésére.  

A Székesfehérvár határában, Börgöndön tervezett repülőtér megépítésével kapcsolatban is 
aggályait fejezte ki a Levegő Munkacsoport több helyi civil szervezettel egyetemben. A 
lakosságra és a környezetre gyakorolt káros hatások mellett itt is kétségesek a gazdasági 
megtérülés esélyei. Valószínű, hogy az olcsó járatok virágkora néhány év múlva már csak 
emlék lesz, amikor a repülés adói elérik azt a szintet, amelyből az okozott üvegházgáz 
kibocsátás, zajszennyezés és egyéb környezeti károk költségei fedezhetők. Ekkor már aligha 
lesz kereslet a most meggondolatlanul fejlesztett regionális repülőterek iránt. A társadalmi 
szervezetek aggasztónak tartják továbbá, hogy a kritikai hangok elcsendesítése érdekében a 
beruházók perekkel és sokmilliós kártérítési összegekkel fenyegetik azokat a civileket, akik 
felhívják a lakosság és a hatóságok figyelmét a beruházás ártalmas környezeti hatásaira. 
Reméljük, hogy a januári kormánydöntés mérlegelni fogja az üzleti tervek megalapozottságát 
és a beruházás egyéb jelentős társadalmi veszélyeit. 
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